
NIVES MATIJEVIĆ

UMAG - »Inu treba što prije
privatizirati, no nisam za to
da se dionice Ine daju umi-
rovljenicima, bivšim radnici-
ma i braniteljima kojima nji-
hov doprinos društvu treba
pravièno nadoknaditi u nov-
cu. Nacionalni resurs poput
Ine treba prepustiti na upra-
vljanje profesionalcima, koji
æe poveæavati njezinu vrijed-
nost i efikasnost«, kazao je
Ljubo Jurèiæ, bivši ministar
gospodarstva, prvog dana
dvodnevne konferencije Va-
raždinske burze posveæene
privatizaciji velikih državnih
poduzeæa i prilagodbi hrvat-
skog tržišta EU.

Jurèiæ je rekao da je pro-
daja dijela Ine strateškom
partneru za poèetak bila do-

bra jer je po-
kazala njezi-
nu pravu vri-
jednost. On
procjenjuje
da danas 25
posto Ine
(koliko je ra-
nije prodano
Molu za 505
milijuna do-
lara) vrijedi
800 milijuna

dolara, a pitanje je može li
se ta cijena postiæi.

Denis Fuduriæ, direktor
tvrtke Interfinance, kazao je
kako država treba odrediti
ciljeve koje želi postiæi pri-
vatizacijom te odrediti koje
se industrije mogu prodati
putem inicijalne javne ponu-
de. Prema njegovom miš-
ljenju, neke je tvrtke bolje
prodati strateškom partneru,
pogotovo ako nisu dovoljno
velike jer æe ih konkurencija
pregaziti. Uz to, dodao je,
strateški partner uvijek plati
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GOSPODARSTVO 
HUP: Do kraja godine

osam clustera
ZAGREB - Do kraja godine u
Hrvatskoj bi trebalo biti us-
trojeno osam clustera i to u
drvnoj, tekstilnoj, metalnoj i
elektroindustriji, dok se u
ostalim gospodarskim grana-
ma, osobito u prehrambenoj
i informatièkoj industriji tije-
kom sljedeæe godine oèeku-
je osnivanje 12 clustera.

Uz 14 planiranih do kraja
2007. Hrvatska bi ukupno
mogla imati 34 clustera, is-
taknuto je u petak na pre-
zentaciji projekta klasteriza-
cije Nacionalnog centra za
clustere (NCC) Hrvatske
udruge poslodavaca.

Aktivnosti kojima æe se
baviti NCC vezane su za
upravljanje projektima us-
troja i razvoja clustera, edu-
ciranjem, financiranjem pro-
cesa klasterizacije te mje-
renjem uspješnosti tih pro-
cesa.

HUP je kroz NCC stvorio
financijske, administrativne
i kadrovske preduvjete za
uèinkovito provoðenje klas-

terizacije hrvatskog gospo-
darstva, kazao je direktor
NCC-a Vladimir Kovaèeviæ.

Dodao je kako taj proces
treba postati projekt od na-
cionalnog interesa, odnosno
za njegovo provoðenje nuž-
no je postiæi konsenzus svih
socijalnih partnera. Kroz
projekt æe se, kako je rekao,
otkrivati regije i industrije u
kojima ima smisla razvijati
clustere.Kovaèeviæ je kazao
kako oèekuju odgovor Vlade
na prijedlog sporazuma o
formiranju zajednièkog pro-
jekta pod nazivom Klasteri-
zacija hrvatskog gospodar-
stva te potpisivanje tog spo-
razuma izmeðu Vlade i HUP-
a, kao i imenovanje HUP-a
nacionalnim koordinatorom
za proces klasterizacije. Na-
kon toga bi uslijedilo i potpi-
sivanje niza bilateralnih spo-
razuma s ostalim partnerima
projekta (ministarstva, gra-
dovi, županije, sveuèilišta,
sindikati, HBOR, HGA, HGK,
HOK). [Hina]

UKRATKO

Vrijednost 25 posto dionica Ine, ranije prodanih za 505 milijuna dolara, danas
iznosi 800 milijuna dolara, procijenio je bivši ministar gospodarstva Ljubo Jurèiæ na

konferenciji Varaždinske burze o privatizaciji velikih državnih poduzeæa

INA VRIJEDI IZMEÐU 3,2
I ÈETIRI MILIJARDE DOLARA

U PBZ-u
procjenjuju
da hrvatski
investitori
mogu u
dionice Ine
ulo�iti
ukupno
najviše 950
milijuna
kuna
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Croatia banka: Dionièari najavili tužbu protiv DAB-a
ZAGREB - Mali dionièari
Croatia banke tužit æe Upra-
vu Croatia banke i Državnu
agenciju za osiguranje šted-
nih uloga i sanaciju banaka
zbog neprovoðenja pravo-
moæne sudske odluke kojom
je malim dionièarima vraæe-
no vlasništvo nad dionicama
banke, a od Ureda predsjed-
nika Republike Hrvatske za-
tražit æe zaštitu ustavnosti
zbog neprovoðenja sudskih

odluka, najavio je u petak
Ante Barišiæ, predsjednik
Nadzornog odbora Croatia
banke kojeg su izabrali mali
dionièari. Oni su i od Viso-
kog trgovaèkog suda zatraži-
li da sadašnjoj Upravi zabra-
ni raspolaganje imovinom
Croatia banke, koja se, pre-
ma njihovoj ocjeni, nemilice
rasprodaje.

Reèeno je to u petak is-
pred sjedišta Croatia banke

na Kvaternikovom trgu gdje
je stotinjak malih dionièara,
èije su dionice poništene u
procesu sanacije, pokušalo
održati izvanrednu skupšti-
nu dionièara. No naišli su na
zatvorena vrata, a Uprava im
je poruèila da doðu na raz-
govor iduæeg tjedna.

Kako se neslužbeno doz-
naje, DAB je malim dionièa-
rima ponudio da im prizna
od 10 do 20 posto vlasnièkog

udjela u banci ako prethod-
no pristanu na pripajanje
Croatia banke Hrvatskoj po-
štanskoj banci. No, Udruga
malih dionièara ne želi pris-
tati ni na kakve ponude dru-
ge strane bez skupštine, pri-
je koje bi trebalo utvrditi bi-
lancu banke na dan ulaska
prinudnog upravitelja, te šte-
tu koja je, kako kažu, nasta-
la od tog trenutka do danas.
[M. T./ Bankamagazine]

Ostoviæ: interes za kupnju Hotela
Maestral premašio oèekivanja
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Postignuta cijena u daljnjoj privatizaciji Ine ovisit će o tome hoće li Vlada novac
brzo ili ga hoće više, kazao je savjetnik Uprave Ine Mladen Proštenik

Predsjednik Hrvatskog fonda za privati-

zaciju Damir Ostoviæ najavio je da æe

Fond do kraja godine prodati veæinske ud-

jele u ukupno 30 tvrtki, što je deset manje

od ranijih procjena. U portfelju Fonda da-

nas su za prodaju raspoloživi veæinski ud-

jeli u još 80 tvrtki i ako bi se do sredine

2006. prodalo pola bili bismo zadovoljni,

kazao je Ostoviæ. Najavio je i skoru obja-

vu natjeèaja za željezare Sisak i Split, a

kao novost u poslovanju Fonda ulazak u

projekte razvoja nekretnina. Bavljenje

nekretninama zasigurno æe, kazao je, biti

buduænost HFP-a. Rekao je da veliki inte-

res investitora vlada za kupnju splitskog

Adriatica za koji je natjeèaj otvoren do

12. svibnja.

»Za dubrovaèke Hotele Maestral otku-

pljeno je 16 ili 17 ponudbenih dokumenta-

cija i oèekujemo da æe ponuðene cijene

znaèajno nadmašiti natjeèajem traženi iz-

nos«, kazao je Ostoviæ. Najzahtjevniji pro-

jekt u ovoj godini bit æe, prema njegovim

rijeèima, privatizacija šibenskog TLM-a, a

pisma namjere veæ je poslalo nekoliko

grupacija iz ove branše.

više nego što je cijena koja
se može postiæi u inicijalnim
javnim ponudama. Ipak, us-
tvrdio je, Croatia osiguranje
nema smisla prodavati stra-
teškom partneru. Takoðer je
kazao da do danas nijedna
vlada u Hrvatskoj nije sagle-

dala pozitivne aspekte priva-
tizacije putem burze.

Savjetnik Uprave Ine Mla-
den Proštenik kazao je da
Ina danas vrijedi èetiri mili-
jarde dolara. Izvršni direktor
Sektora korporativnog finan-
ciranja u Privrednoj banci

Drago Drozdek procijenio je
da bi domaæi institucionalni
investitori u ovom trenutku
u dionice Ine mogli uložiti
najviše 750 milijuna kuna, a
iz sektora stanovništva mo-
glo bi se izvuæi možda još
200 milijuna kuna.

DOBIT DINERS CLUBA
ADRIATIC PORASLA
16 POSTO
ZAGREB - Bruto dobit Diners
Cluba Adriatic u Hrvatskoj je u
prvom tromjeseèju u odnosu na
isto razdoblje lani porasla 16
posto, na 12,7 milijuna kuna,
objavljeno je u petak. Promet je,
u odnosu na prvo tromjeseèje
2004. veæi za devet posto i izno-
si 1,6 milijardi kuna. Broj kartica
je do kraja ožujka premašio
420.000, što je devet posto više
nego u ožujku 2004., a broj
prodajnih mjesta dosegao
64.000 ili 20 posto više nego la-
ni. Predstavnici Dinersa najavili
su kako æe u sljedeæih nekoliko
dana u upotrebu biti puštena
Dinersova nova smart kartica s
dva èipa (D2C), koju æe dobiti
svi novi èlanovi Dinersa, a s re-
dovnom zamjenom i svi sadašnji
èlanovi. U Dinersu istièu kako je
to prva kartica s dva èipa - da-
kle, i znatno sigurnija - u svijetu.
Diners Club je smanjio kamatnu
stopu (na 12,15 posto), produlj-
io rok otplate sa 24 na 36 mje-
seci, te kao novost za klijente
uveo i moguænost odabira tra-
janja kredita (od dva do 12 mje-
seci) odobrenih na prodajnim
mjestima - što je do sada bilo
unaprijed odreðeno. Najavljeno
je i skoro smanjenje kamata za
Diners Plus kartice. [P. B.]

POLJSKA PRIVUKLA 84,5
MILIJARDI DOLARA
STRANIH ULAGANJA
ZAGREB - U Poljsku je od 1993.
do 2004. pristiglo 84,477 mili-
jardi dolara izravnih stranih ula-
ganja, a ne 57 milijardi eura ka-
ko navodi Bank Austria Credi-
tanstalt, izjavio je u petak Woj-

ciech Kramar, savjetnik za gos-
podarstvo u Veleposlanstvu Re-
publike Poljske u Hrvatskoj. On
pojašnjava da su u 2004. u Polj-
sku strani ulagaèi uložili 7,858
milijardi dolara, dok je 2003.
uloženo gotovo 6,5 milijuna do-
lara. [D. M.]

USPOREN RAST DEPOZITA
U BANKAMA
ZAGREB - Ukupni su kunski de-
poziti u bankama krajem veljaèe
iznosili 22,74 milijardi kuna, a
devizni depoziti 80,28 milijardi
kuna, pokazuju najnoviji podaci
Hrvatske narodne banke. U si-
jeènju i veljaèi kunski su depoziti
poveæani za 1,2 posto u odnosu
na kraj 2004. [Hina]

BAYER OSTVARIO 652
MILIJUNA EURA DOBITI
LEVERKUSEN - Prihodi nje-
maèkog kemijskog koncerna
Bayer dosegnuli su u prvom
tromjeseèju 2005. godine
6,7 milijardi eura, što je 15,7
posto više u odnosu na isto
razdoblje lani. Neto dobit
poveæana je za 55,6 posto,
na 652 milijuna eura. »Re-
zultati za prva tri mjeseca
ove godine vrlo su zadovo-
ljavajuæi«, rekao je predsjed-
nik kompanije Werner Wen-
ning. Dodao je da kompani-
ja u 2005. namjerava pove-
æati prihode za pet posto, na
više od 25 milijardi eura, te
operativnu dobit za 20 pos-
to. [Hina/dpa]


